



## Joyce Henry

Joyce Henry made a significant impact in the Canadian rugby community as a match official, serving on the National Referee Panel from 2004 to 2012. Over the course of her career, she officiated 16 test matches, including two Rugby World Cups in 2006 and 2010.

At the 2006 Women's Rugby World Cup, Joyce was one of only eight female referees on the panel. She also had the honour of officiating in the Women's Six Nations in 2011 and 2012, the Nations Cup in 2008, 2009 and 2010, and the FIRA (now Rugby Europe) Championships in 2010.

Notably, Joyce became one of the first women to referee a men's international match, taking charge of the Bermuda vs. Bahamas test match at the 2011 NACRA (now RAN) Championship.

In addition to her 15s officiating, Joyce represented Canada at several other international sevens tournaments. This included being the first woman to referee the NAWIRA Men's Championship Sevens Final, officiating world university and IRB Sevens in the US, Italy, China, Spain, and most notably, being one of four women referees selected for the 2009 Sevens Rugby World Cup.

Her accomplishments culminated in her selection as a member of World Rugby's inaugural Women's Referee Panel in 2010.

\*\*\*

Joyce Henry a eu un impact important sur la communauté du rugby canadien en tant qu'officielle de match. Elle a fait partie du panel national d'arbitres de 2004 à 2012. Au cours de sa carrière, elle a arbitré 16 test-matches, dont deux Coupes du Monde de Rugby en 2006 et 2010.

Lors de la Coupe du Monde de Rugby féminine de 2006, Joyce faisait partie du petit groupe de huit femmes au sein du panel d'arbitres. Elle a également eu l'honneur d'officier lors des Tournois des Six Nations féminins de 2011 et 2012, lors de la Coupe des Nations en 2008, 2009 et 2010, et lors des championnats de la FIRA (aujourd'hui Rugby Europe) en 2010.

Joyce est notamment devenue l'une des premières femmes à arbitrer un match international masculin, officiant dans le test-match opposant les Bermudes aux Bahamas lors du championnat 2011 de la NACRA (aujourd'hui Rugby Americas North). En plus d'arbitrer des matchs de rugby à XV, Joyce a représenté le Canada lors de plusieurs autres tournois internationaux de rugby à VII. Elle a notamment été la première femme à arbitrer la finale du championnat masculin de rugby à VII de la NAWIRA, a arbitré des matchs du Championnat du monde universitaire et du tournoi de rugby à VII de l'IRB aux États-Unis, en Italie, en Chine, en Espagne et, surtout, a été l'une des quatre femmes arbitres sélectionnées pour la Coupe du Monde de Rugby à VII de 2009.

### HEAD OFFICE

Victoria Office / Bureau de Victoria  
3019 Glen Lake Road  
Langford, BC CANADA V9B 4B4  
Tel / Tél: 250-483-1202

Vancouver Office / Bureau de Vancouver  
Suite 450 - 375 Water Street  
Vancouver, BC CANADA V6B 5C6  
Tel / Tél: 778-379-5770

rugby.ca  
contact@rugby.ca





L'apogée de ses accomplissements a été sa sélection en tant que membre du premier panel d'arbitres féminins de World Rugby en 2010.

## HEAD OFFICE

**Victoria Office / Bureau de Victoria**  
3019 Glen Lake Road  
Langford, BC CANADA V9B 4B4  
Tel / Tél: 250-483-1202

**Vancouver Office / Bureau de Vancouver**  
Suite 450 - 375 Water Street  
Vancouver, BC CANADA V6B 5C6  
Tel / Tél: 778-379-5770

rugby.ca  
contact@rugby.ca

Canada

